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Protokół Nr XXVIII/17 

z XXVIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 8 sierpnia 2017 r. w godzinach od 10.00 do 12.10 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 XXVIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, Dyrektora Agencji Rynku 

Rolnego, jak również Prezesa Powiatowej Izby Rolniczej w Wągrowcu – P.Bogdana Fleminga, 

sołtysów wsi oraz wszystkich gości biorących udział w sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej 

sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum a zatem Rada jest prawomocna do prowadzenia 

obrad i podejmowania uchwał. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XXVIII sesji Rady Gminy, jaki radni i 

goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Do przedstawionego Porządku obrad zgłosił zmiany polegające na wprowadzeniu dodatkowo 

2 projektów uchwał Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 

1) w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Sarbii na zakup 

wyposażenia i sprzętu ratowniczo-gaśniczego; 

2) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/162/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 22 marca 2017 

r. w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku 

– drewnianej kapliczce w formie miniatury drewnianego kościółka, znajdującej się na 

terenie przykościelnym kościoła p.w. Zwiastowania NMP w Popowie Kościelnym; 

Przewodnicząca Rady kolejno poddała  osobno pod głosowanie wprowadzenie do Porządku 

obrad w/w projektów uchwał. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali aby w/w projekty uchwał zostały wprowadzone 

do Porządku obrad. 

Porządek obrad XXVIII sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
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1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XXVIII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie, 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Wojewódzkiemu Sądowi Administracyjnemu w 
Poznaniu skargi Prokuratora Rejonowego w Wągrowcu na uchwałę Nr XXXIII/261/10  Rady 
Gminy Mieścisko z dnia 4 listopada 2010 r.  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie i określenia 
trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2017 rok. 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Powiatu 
Wągrowieckiego nieruchomości położonych w Gołaszewie. 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Sarbii 

na zakup wyposażenia i sprzętu ratowniczo-gaśniczego. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/162/17 Rady Gminy Mieścisko z 

dnia 22 marca 2017 r. w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie i 

restauratorskie przy zabytku – drewnianej kapliczce w formie miniatury drewnianego 

kościółka, znajdującej się na terenie przykościelnym kościoła p.w. Zwiastowania NMP 

w Popowie Kościelnym. 
 

        17.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

        18.  Wolne głosy i wnioski. 

        19.   Zakończenie. 

Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Dyrektorowi Agencji Rynku Rolnego – 

P.Bogdanowi Flemingowi, który swoją obecność na dzisiejszej sesji wiąże z potrzebą 

poinformowania, że od 1 września br. przestaną istnieć 2 agencje rolne: Agencja Rynku 

Rolnego i Agencja Nieruchomości Rolnych a w zamian powstanie Krajowy Ośrodek Wsparcia 

Rolnictwa (KOWR).Do KOWR przejdą zadania związane z rozwojem obszarów wiejskich, 
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natomiast pozostałe przejmie Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa i tym samym 

stanie się ona jedyną agencją płatniczą dla Wspólnej Polityki Rolnej w Polsce. Poznański 

oddział KOWR będzie mieścił się przy ulicy Fredry. 

Adn. 4 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do 

wglądu w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym 

zawnioskowała o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy bez 

odczytywania. 

 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 

- radna Kapczyńska – podziękowała za naprawę huśtawki na ul.Św.Huberta; 

- radna Chelwing: 

1) czy Urząd Gminy jest poinformowany, że „ORLIK” drugi tydzień jest nieczynny ? 

2) czy wiadomo kiedy rozpoczną się naprawy dróg ? 

- radna Mączyńska: 

1) zgłosiła, że na placu zabaw na Osiedlu Młodych jest zniszczona zjeżdżalnia. Dobrze było 

naprawić ją w czasie wakacji; 

2) zamontowanie wysokiego ogrodzenia na placu zabaw bo podczas gry piłka wylatuje na ulicę; 

3) potrzeba utwardzenia odcinka drogi przy ul.Słonecznej na wysokości domu Nr 3; 

- radny Rodzewicz: 

1) zwrócił uwagę na pojedyncze dziury na drogach w Mieścisku przy Ośrodku Zdrowia, Zacisze; 

2) ponowił odwodnienie dojazdu do DINO; 

3) opadające liście z drzew przy opadach zatykają studzienki; 

- radny Górski – przypomniał, że na Osiedlu Michałowskim nadal nie świecą lampy; 

- radna Oelke: 

1) wnioskowała o załatanie dziur na drodze Gołaszewo-Wiela; 

2) zgłosiła nieświecącą lampę przy budynku Nr 41 w Gołaszewie między posesją P.Oelke a 

P.Piekarskim; 

Adn. 6  – zapytania sołtysów 

- P.Starosta – sołtys sołectwa Popowo Kościelne – podziękowała za tłuczeń na Osiedlu 

domków jednorodzinnych i widziałaby jeszcze potrzebę dowiezienia tam w 2 miejscach; 
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- P.Piwowarski – sołtys sołectwa Kłodzin – potrzeba załatania dziur na drodze powiatowej 

przez Kłodzin oraz wykonać odwodnienie. 

Na zapytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

 

Adn.7  

 Informację z działalności międzysesyjnej złożył Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

(Informacja Wójta stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 

 

Adn.8  

 Przewodnicząca Rady złożyła informację z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Adn. 9 

 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac Komisji w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Adn. 10 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P.Mirosławie Nowakowskiej – Radcy Prawnemu w Urzędzie 

Gminy celem uzasadnienia projektu uchwały. 

P.Radca na wstępie zaznaczyła, żeby omówić równocześnie uzasadnienie prawne do kolejnych 2 

projektów uchwał, które mają ze sobą ścisły związek. Wracając do początku to w 2010 roku Rada Gminy 

podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

Za każdym razem uchwały są przekazywana do Wojewody, który ma 30 dni na rozstrzygnięcie. Patrząc 

na rys historyczny to w/w uchwała w 2010 roku to było wejście w  życie samej ustawy. Wówczas te 

uchwały w 2010 roku nie były aktem prawa miejscowego i nie były ogłaszane przez Wojewodę w 

Dzienniku Urzędowym. W  2013 i 2014 roku pojawiły się pewne wykładnie Sądów, że powinny te 

uchwały być aktami prawa miejscowego. Jednocześnie Radca Prawny dała przykład kiedy Wojewoda 

Wielkopolski w 2014 roku stwierdził nieważność uchwały w sprawie Programu Przeciwdziałania 

Przemocy i powołania Zespołu Interdyscyplinarnego, która zawierała zapis o wejściu w życie po 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym z powodu naruszenia prawa. W ocenie tego organu ta uchwała 

nie powinna być zakwalifikowana do a.p.m. Właściwie te uchwały zaczęto ogłaszać w tym roku i to z 

inicjatywy Prokuratora. 

Prokuratorzy w ramach nadzoru cywilnego dostają odgórnie zalecenia żeby sprawdzać pewne akty 

prawne. Pan Prokurator w Wągrowcu po 7 latach od podjęcia przedmiotowej uchwały w 2010 roku 

złożył skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na uchwałę Rady Gminy Mieścisko 

zarzucając, że narusza prawo bo nie była publikowana w Dzienniku. Wskutek tego  zgodnie z przepisami 

z postępowania przed sądami Rada Gminy daje odpowiedź. Przyjęliśmy tak, że w ramach  autokontroli,  
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Rada uzna skargę Prokuratora i dokona zmiany uchwały. i Stąd pojawiły się 2 uchwały: jedna o Zespole 

Interdyscyplinarnym podlegająca publikacji i druga uchwała będzie o Programie Przeciwdziałania 

Przemocy. Wojewoda do tej pory przyjmował, że te uchwały nie są aktem prawa miejscowego. 

W tym stanie prawnym proponuje się podjąć uchwały w kolejności jak jest w porządku sesji: 

1) w sprawie powołania Zespołu Interdyscyplinarnego, 

2) w sprawie Programu Przeciwdziałania Przemocy, 

3) wobec faktu, że Rada uznaje skargę musi podjąć uchwałę o przesłaniu tej skargi wraz z odpowiedzią 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego; 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektów uchwał: 

- w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. 

Adn. 11 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod glosowanie. Na 15 radnych uchwała została 

podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Wojewódzkiemu Sądowi Administracyjnemu w 

Poznaniu skargi Prokuratora Rejonowego w Wągrowcu na uchwałę Nr XXXIII/261/10  Rady Gminy 

Mieścisko z dnia 4 listopada 2010 r.  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie i określenia trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego 

funkcjonowania 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w glosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Adn. 13 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2017 rok 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

W wyniku zmian zwiększa się dochody budżetu gminy i tak samo wydatki o kwotę 248.688 zł. 

Zwiększenie dochodów następuje min. z tytułu: 

- wpłaty podatku od czynności cywilnoprawnych przez Urzędy Skarbowe – 70.000 zł; 

- z tytułu sprzedaży mienia komunalnego – 68.848 zł; 

- z tytułu zajęcia pasa drogowego – 58.000 zł; 

- z tytułu wpłaty dywidendy za 2016 rok przez Spółkę AQUANET Mieścisko – 49.320 zł; 

Zwiększenie wydatków następuje min. z tytułu: 

- remont drogi do oczyszczalni ścieków w Mieścisku – 50.000 zł; 
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- na wydatki związane z organizacją spotkań w ramach współpracy zagranicznej – 10.000 zł; 

- na delegacje zagraniczne (wyjazd do Włoch) – 5.000 zł; 

- na usługi pocztowe, bankowe, konserwacje centrali telefonicznej i systemu alarmowego, usługi najmu 

kserokopiarki – 46.549,45 zł; 

- z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji związanej z przygotowaniem projektu 

rewitalizacyjnego – 18.450 zł; 

- na wydatki związane z zimowym utrzymaniem dróg oraz prace porządkowe – 50.000 zł;  

- z przeznaczeniem na udzielenie dotacji celowej Ochotniczej Straży Pożarnej w Sarbii na zakup 

wyposażenia i sprzętu ratowniczo-gaśniczego – 2.908 zł; 

Dodatkowo na dzisiejszej sesji Wójt Gminy wnosi autopoprawkę w wyniku której zwiększa się dochody 

i podobnie wydatki o kwotę 4.650 zł. 

Zwiększenie dochodów budżetu gminy jest wynikiem zwiększenia wpływów z podatku od czynności 

cywilnoprawnych z tytułu wpłat przekazywanych przez Urzędy Skarbowe. 

Na skutek zwiększenia wydatków  budżetu Gminy: 

- w dziale 750 Administracja publiczna – zwiększa się o kwotę 6.000 zł z przeznaczeniem na promocję 

Gminnej Stefy Gospodarczej w Jaworówku w telewizji publicznej: 

- w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zmniejsza się z 10.000 zł do 5.000 zł 

dotację celowa z budżetu gminy przeznaczoną na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku 

– drewnianej kapliczce w formie miniatury drewnianego kościółka, znajdującego się na terenie 

przykościelnym kościoła p.w.Zwiastowania NMP w Popowie Kościelnym; 

- w dziale 926 – Kultura fizyczna – zwiększa się o kwotę 3.650 zł – zakup materiałów i wyposażenia z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn.”Plac Przy Kaczym Rynku – miejsce zabaw, wypoczynku i 

rekreacji w miejscowości Gołaszewo”; 

Do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy zgłoszone zostały zapytania: 

- radny Wojtyszyn – czego dotyczy wpłata za zajęcie pasa drogowego ? 

- radna Oelke – czego dotyczy kwota związana z dokumentacją na rewitalizację ? 

- radny Górski – z czym związane są wydatki na promocję gminnej strefy gospodarczej ? 

Odpowiedzi na zgłoszone zapytania udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

- radna Kapczyńska – prosiła o krótką informację na temat przyszłej współpracy z Włochami; 

Odpowiedzi udzielili Wójt Gminy. W uzupełnieniu radny Wojtyszyn – Zastępca Prezesa Stowarzyszenia 

Pomocy Uczniom im.Jana Pawła II poinformował o planowanym w najbliższych dniach wyjeździe do 

Włoch naszej orkiestry dętej oraz mażoretek. 

W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 8 do protokołu. 
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Adn. 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Powiatu 

Wągrowieckiego nieruchomości położonych w Gołaszewie 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Adn. 15 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Sarbii na zakup wyposażenia i sprzętu ratowniczo-gaśniczego 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 10 do protokołu. 

Adn. 16 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/162/17 Rady Gminy 

Mieścisko z dnia 22 marca 2017 r. w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie i 

restauratorskie przy zabytku – drewnianej kapliczce w formie miniatury drewnianego 

kościółka, znajdującej się na terenie przykościelnym kościoła p.w. Zwiastowania NMP w 

Popowie Kościelnym 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Adn. 17 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 

Banaszyński. 

Adn. 18 – Wolne głosy i wnioski 

Na wstępie Wójt Gminy podał do wiadomości 2 komunikaty: 

1) Został zamontowany defibrylator przy jednostce OSP w Mieścisku. Została do niego 

dołączona instrukcja obsługi; 

2) W najbliższych dniach zostaną podjęte prace przygotowawcze związane z rozbudową i 

dostosowaniem do aktualnych wymagań wągrowieckiego szpitala. W pierwszej 

kolejności prace remontowe obejma pomieszczenia Oddziału Wewnętrznego, co wiąże 

się z koniecznością wyłączenia części pomieszczeń z bieżącego użytkowania 

- Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka – zwróciła się do sołtysów o zgłaszane ewentualnych 

usterek przy nowo postawionych tablicach ogłoszeń. 

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę na gromadzenie się liści przy poboczach dróg które  przy 

opadach zatykają studzienki; 
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- radny Staroń -  prosił o usunięcie 2 drzew przy drodze gminnej do Zbietki naprzeciw posesji 

P.Szczurek gdyż zagrażają bezpieczeństwu oraz utrudniają wyjazd właścicielowi budującego 

w tym rejonie dom; 

- P.Szcześniak – mieszkaniec Mieściska – podczas ostatniej burzy przy mojej posesji przestała 

świecić lampa; 

- radny Witucki – w imieniu OSP Sarbia podziękował za przyznana zgodnie z wcześniejszą 

uchwałą dotację. Będzie ona przeznaczona na zakup radiotelefonu, 6 par obuwia, 3 pary 

rękawic i reflektory; 

- P.Starosta – sołtys sołectwa Popowo Kościelne – prosiła aby sołtysi odpowiednio wcześniej 

otrzymywali ogłoszenia względnie sms-y o organizowanych przez Gminną Bibliotekę 

Publiczną imprezach; 

 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady podziękowała 

wszystkim uczestnikom za udział i zamknęła XXVIII sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

 

  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji:  
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